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Suomenlahden kalatalouden yhteistyöryhmän kokous, 11.4.2023 klo 12.00–16.00 

Puheenjohtaja:  Tuomas Oikari 

Sihteeri:  Joonas Ikävalko 

Paikalla:  Antti Jukkala (Vantaanjoen kta), Gabi Lindholm (mm. Kirkkonummi-Siuntionjoki 
kta), Henrik Lundberg (Tammisaari-Pohja kta), Taina Ihaksi (KASELY), Jari Lind-
qvist (Musti-Porvoonjoen kta), Joan Granqvist (Nylands fiskarförbund), Jussi Ves-
terinen (LUVY), Sanna Kuningas (LUKE), Jari Lantta,(Etelä-Karjalan liitto), Lotta 
Vuorinen (Kymenlaakson liitto), Malin Lönnroth (Kalatalouden keskusliitto), Mar-
cus Wikström (SVK), Juha Metsäranta (Kymen kalatalousalue), Mikko Malin (Ky-
men kalatalousalue), Niko Hytönen (Vantaanjoen kta), Peter Simberg (Länsi-Uu-
denmaan kta), Reijo Piipari (Kymen kta), Riikka Puntila-Dodd (SYKE), Juhani 
Salmi (VARELY), Sampo Vainio (Koskenkylänjoen kta), Satu Estlander (Helsingin 
yliopisto), Seppo Korjus (Haminan-Virolahden kta), Tapio Kalliokoski (Karjaanjoen 
vesistön kta), Vesa Vanninen (VARELY), Ville Räty (Kymenlaakson liitto), Paavo 
Suominen (VARELY) 

 

Pöytäkirja 

1. Kokouksen avaaminen 

- Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00 

2. Käyttö- ja hoitosuunnitelmien käsittely 

- Käyttö- ja hoitosuunnitelmien esittely  

• Vesa Vanninen: yleisesti ja Kymen kta 

• Niko Hytönen: Vantaanjoen kta 

• Jussi Vesterinen: Inkoon kta ja Kirkkonummi-Siuntionjoki kta 

• Kirkkonummi-Siuntionjoen ja Inkoon osalta sovittiin, että kommentoidaan 
suunnitelmia vielä sähköpostitse mahdollisesti muuttuneilta osin, kun suun-
nitelmaesitykset / kokouspäätökset ovat lainvoimaiset. Nyt suunnitelmat kä-
sitellään vallitsevan tilanteen osalta. 

- Yhteistyöryhmä käsitteli Vantaanjoen, Kymen, Kirkkonummi-Siuntionjoen ja Inkoon kalata-
lousalueiden käyttö- ja hoitosuunnitelmat (Liite 1) 

3. Seuraava kokous 

- ELY-keskus ehdottaa seuraavaa ajankohtaa kokoukselle.  

4. Kokouksen päättäminen 

- Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14. 
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Liite 1. Suomenlahden kalatalouden yhteistyöryhmän kokous 11.4.2023 

KOKOUKSESSA KÄSITELTIIN SEURAAVIEN KALATALOUSALUEIDEN KÄYTTÖ- JA HOITO-
SUUNNITELMAT: 

- Kymen KTA – Kymmene FO https://kymenkalatalousalue.fi/ 

- Vantaanjoen KTA – Vanda å FO http://www.vantaanjoenkalatalousalue.fi/ 
- Kirkkonummi-Siuntionjoen KTA - Kyrkslätt-Sjundeå å FO https://kirkkonummi-siuntionjoen-

kalatalousalue.fi/ 
- Inkoon KTA – Ingå FO https://ingafiskeriomrade.fi/ 

 

KOMMENTIT KÄSITELTÄVISTÄ KÄYTTÖ- JA HOITOSUUNNITELMISTA 

Yleisesti: 

- Sanna Kuningas: Potentiaalisista flada-kluuvi-kunnostuskohteista kannattaa olla yhtey-
dessä Lukeen. Kohteita on mahdollista ottaa työn alle osana LIFE-IP Biodiversea -han-
ketta: https://www.luke.fi/fi/projektit/lifeip-biodiversea. Myös seuranta järjestyy. 

- Marcus Wikström: SVK on lausunut tänään käsiteltävistä KHS-luonnoksista aiemmin, ja 
SVK:n kommentit käyvät ilmi kyseisistä lausunnoista. Lausuntojen toistaminen tässä yh-
teydessä ei ole tarpeen ajan säästämiseksi. 

Kymi:  

- Sanna Kuningas: Velmu-aineistoissa olevat kutualueet ovat pohjatietoja. Pelkästään mal-
liin ei voi perustaa. Tulee tehdä lisäselvityksiä paikan päällä. Mitä aiotaan tehdä vierasla-
jien vähentämistoimenpiteinä?  

- Mikko Malin: Merialueen vieraslajien vähentämiseksi kalatalousalueella ei ole konkreettisia 
ratkaisuja. Tiedotus levittämisen ehkäisemiseksi tärkeää. 

- Riikka Puntila-Dodd: Vieraslajit.fi on seurannan kannalta hyvä järjestelmä. Kalatalousalu-
eella tärkeä rooli seurannan, ja tiedotuksen osalta. Myös raportointi mahdollista. Vierasla-
jien raportoinnista voisi mainita khs:ssa. 

Vantaanjoki: 

- Riikka Puntila-Dodd: kansalaisten aktivointi ja sosioekonomiset aspektit hyvin huomioitu. 
Muistutus Rahat pintaan -sivusta, josta voidaan etsiä kunnostushankkeisiin ja muihin ve-
siin liittyviin toimenpiteisiin rahoitusta. Haittaeläimet sanan voisi korvata -> hylkeet. 

Inkoo: 

- Keskustelua valvontaa toteuttavasta tahosta. Kalatalousalue: Valvojina toimivat maksetut 
valvojat, ei kaupalliset kalastajat. 

Kirkkonummi-Siuntionjoki:  

- Paavo Suominen: 0,20 paksuinen siima pitää nykyisellään melko hyvin taimenen pyydyk-

sessä, sillä siimat ovat kehittyneet. Voisi harkita ohuempaakin siimaa, kun tarkoituksena 

on taimenen turvaaminen. 

https://kymenkalatalousalue.fi/
http://www.vantaanjoenkalatalousalue.fi/
https://kirkkonummi-siuntionjoenkalatalousalue.fi/
https://kirkkonummi-siuntionjoenkalatalousalue.fi/
https://ingafiskeriomrade.fi/
https://www.luke.fi/fi/projektit/lifeip-biodiversea
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Muut asiat: 

- Mikko Malin: khs-laatiminen ja ytr-prosessi on ollut opettavaista ja lisännyt yhteistyötä ja 

ymmärrystä eri osapuolten välillä. 

- Riikka Puntila-Dodd: Tutkimusyhteistyötä hyvä lisätä. ELY:lle voisi toimittaa alueiden tieto-

tarpeita liittyen tulevien vuosien tutkimuksiin. 

- Malin Lönnroth: Rahoituspohjan saaminen kuntoon on tarpeen. Nykyisellään esim. ko-
kouskuluihin menee iso osa kalatalousalueiden varoista. Asioita hyvä suunnitella kalata-
lousaluetasolla ja YTR:n avustuksella. 

- Mikko Malin: Alueiden välillä isoja eroja siinä, kuinka paljon kalataloudellista tietoa on saa-

tavilla. Ensin hyvä selvittää tietotarpeita kalatalousaluetasolla.  

 

Puheenjohtaja toteaa, että Vantaanjoen, Kymen, Kirkkonummi-Siuntionjoen ja Inkoon kalata-
lousalueiden käyttö- ja hoitosuunnitelmat on käsitelty kalatalouden yhteistyöryhmässä. 

 


